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Luca Niculescu (MAE): România ar putea adera la OCDE în trei-patru ani

Bucuresti, 3 iul/Agerpres/ - România ar putea adera la Organizatia  pentru Cooperare si Dezvoltare

Economica (OCDE) în trei-patru ani,  timpul necesar aderarii fiind în functie de rapiditatea cu care

România  va adopta recomandarile organizatiei internationale, a declarat luni  Luca Niculescu, secretar de

stat pentru procesul de aderare al României  la OCDE în cadrul Ministerului Afacerilor Externe.

"Procesul de aderare a României la OCDE a demarat deja. În iunie, anul  viitor, începem negocierile. (...) Când

anume se va întâmpla aderarea  României la OCDE, asta depinde de recomandarile pe care OCDE le va face,  de

rapiditatea cu care România va adopta anumite recomandari. Sunt tari  europene care au aderat în trei ani, cum ar fi

Lituania. Eu cred ca vom  adera undeva între trei si patru ani. Acest proces este un catalizator  pentru schimbarile

pe care trebuie sa le facem. De exemplu, ne dorim cu  totii o administratie mai buna în România. Apoi, mai este

nevoie de alte  reforme, în alte domenii", a spus Niculescu, la Forumul de afaceri  franco-român, organizat de

Camera de Comert si Industrie a Frantei în  România (CCIFER).

El a subliniat ca guvernanta companiilor de stat este un punct cheie în procesul de aderare.

"Trebuie ca societatile de stat sa fie transparente si conduse de  persoane competente. Instrumentele pe care OCDE

le pune la dispozitie  tin de mediu. Cu siguranta, mediul va fi un alt capitol forte. Mai sunt  si alte dosare care ar

putea sa fie mai complexe, cum ar fi fluxurile de  capital, piata de capital", a sustinut acesta, mentionând ca trebuie

asteptata evaluarea diferitelor comitete în acest sens.

Totodata, Luca Niculescu a subliniat ca România trebuie sa înfiinteze în  Parlament o comisie speciala, între Senat

si Camera Deputatilor,  alcatuita din reprezentanti ai tuturor partidelor politice din  Parlament, Comisie care va

ajuta la accelerarea procesului de aderare.

În opinia sa, fiecare tara trebuie sa intre în organizatia internationala conform propriilor merite.

"Noi avem un parcurs, o foaie de actiuni si vom parcurge acest drum în  cel mai bun mod posibil - si speram si cel

mai rapid mod posibil. Suntem  siguri ca eforturile pe care le vom face vor fi luate în calcul la  justa valoare de

catre evaluatori. Fiecare tara sa adere în functie de  propriile merite", a punctat secretarul de stat.
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